
PRÍHOVOR STAROSTU

Rok 2021 nás hneď od nového roka uväznil v domácich 
väzeniach. Neželané obavy sa naplnili a vláda Slovenskej 
republiky rozhodla o zákaze vychádzania. Mnohí z nás, či 
chceli, či nechceli, museli zostať doma. Dôvodov mohlo byť 
viacero. Niektorí prišli o prácu, iní prosto museli zostať doma 
s malými deťmi, u ďalších sa tie dôvody mohli dokonca spo-
jiť. Každopádne o skutočnosti, že sa blížime opäť k záka-
zu vychádzania a zatvorenia ekonomiky, mi naznačovali aj 
počty úmrtí našich obyvateľov a obyvateľov okolitých obcí 
pred, a počas vianočných sviatkov. 

Eskalujúce čísla nakazených zákernou chorobou COVID-
-19, resp. jej druhou mutáciou nás prinútili k spôsobu živo-
ta, ktorý nie je pre nikoho z nás príjemným. Deti zostali bez 
sociálneho kontaktu, bez blízkych kamarátov, spolužiakov. 
Učiace sa zo svojich detských izieb alebo pracovní rodičov. 
Unavení rodičia, ktorí nielenže museli stíhať svoju prácu, 
dennodenné povinnosti v domácnostiach a okolo svojich ro-
dinných domov, sa v sekunde premieňali na dopoludňajších 
pedagógov, ktorí učili svoje detičky a kontrolovali množstvá 
domácich úloh. Stávali sa z nich pedagógovia aj napriek ich 
nevôli. Celý národ v krátkej dobe zostal unavený a otrávený 
z neviditeľného nepriateľa, ktorý narušil náš doterajší zabe-

h-nutý komfort. Všetci sme sledovali opatrenia, ktoré nás 
čakali v nasledujúcich týždňoch. My na obecnom úrade sme 
o to viac sledovali všetky vyhlášky, každé vyjadrenie či ve-
rejné vystúpenie našich vysokopostavených činiteľov. Veď 
naším základným cieľom bolo čo najzodpovednejšie pred-
chádzať možnosti nakazenia sa našich občanov. Keď sa 
začalo hovoriť o začiatku testovania občanov, ani sekundu 
som nezaváhal a obvolal som starostov nášho mikroregiónu 
s myšlienkou spoločného testovania v jednotlivých obciach. 
Vypočul som si ich názory, postrehy a odporúčania z po-
hľadu nášho regionálneho členenia. Výsledkom toho bolo 
spoločné testovanie štyroch obcí s cieľom zabezpečiť kom-
fortné testovanie našim občanom. Regionálna spolupráca v 
tejto oblasti fungovala až do samotného ukončenia. Touto 
cestou by som chcel poďakovať všetkým dobrovoľníkom a aj 
samotným zdravotníkom, ktorí nám pri testovaní pomáhali a 
pomohli ochrániť ľudské životy. O to viac som rád, že sa nikto 
z dobrovoľníkov pri samotnom testovaní nenakazil. 

V súvislosti so sledovaním pandemických opatrení mi 
nedá nespomenúť aj snahy o zabezpečenie čo najdlhšieho 
chodu materskej škôlky v obci. S riaditeľkou škôlky, Bc. Jan-
kou  Horňákovou, sme neustále monitorovali stav opatrení, 

    Prázdniny bežia v plnom prúde, mnohí sa pripravujete na zaslúženú dovolenku, alebo ste z nej pred krátkym časom 
prišli. Podaktorí sa možno už aj zamýšľajú, že sa čoskoro vráti školský kolobeh. Nech sú vaše myšlienky nasmerova-
né akýmkoľvek smerom, dovolím si aj ja pridať zopár myšlienok a postrehov do našich každoročných Zvestí. 
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zdravotný stav zamestnancov a aj našich škôlkarov. Na 
týždňovej frekvencii sme sa snažili robiť tie najlepšie roz-
hodnutia na základe vtedy dostupných informácií. No nap-
riek maximálnej snahe aj my sme boli nútení na určitú dobu 
zavrieť materskú školu. Zároveň chcem však podotknúť, že 
vieme o skutočnosti, že mnohí rodičia našich škôlkarov ne-
majú dostatok dovolenky a pani učiteľky im v tomto vychád-
zajú v ústrety tým, že v prípade dostatočného záujmu sa 
budú snažiť postarať o deťúrence počas letných prázdnin 
dlhšie, ako to bolo v minulých rokoch.  

A keď spomíname najmladších, nedá mi nespomenúť ani 
tých najskúsenejších, našich dôchodcov. Tým sme v priebehu 
jarných mesiacov rozdávali respirátory spolu s vitamínmi, ktoré 
mali posilniť imunitný systém proti ochoreniu COVID--19. Záve-
rom celej tejto pandemickej situácie by som chcel vysloviť ešte 
jedno želanie, a to: „Nech sa nám už definitívne podarí poraziť 
daný vírus a natrvalo sa nám vráti starý dobrý spôsob života.“ 

Odhliadnuc od pandemickej situácie by som chcel in-
formovať občanov obce o skutočnostiach, ktoré v dnešnej 
dobe riešime. Od roku 2009 som Obec Adamovské Kocha-
novce zastupoval vo viacerých sporoch, kde bola obec ža-
lovanou stranou. Dané spory sa nám podarilo ukončiť zmi-
erom zmluvných strán. V druhom prípade mimosúdnym 
urovnaním. V polovici minulého roka som však v záujme 
občanov musel podať žalobu voči spoločnosti Axor, s.r.o., 
ktorá si neplnila záväzky vyplývajúce zo zámennej zmluvy 
z roku 2017. Obec túto spoločnosť žaluje, okrem iného, 
o zaplatenie zmluvnej pokuty v sume 40.000 €. Predmetom 
sporu je nesplnenie si zmluvnej povinnosti zo strany uve-
denej spoločnosti spočívajúcej v zhotovení miestnej cestnej 
komunikácie k rodinným domom v časti obce „Majer“. Uve-
dená spoločnosť realizovala výstavbu uvedených rodinných 
domov a komunikácie od roku 2017, pričom doposiaľ nezho-
tovila k rodinným domom príjazdovú cestu tak, ako sa na to 
zaviazala v zmluve s obcou. Tento dlhotrvajúci spor obce 
so spoločnosťou Axor, s.r.o., postavil do roly rukojemníkov 
obyvateľov uvedených rodinných domov. Ja, ako starosta 
obce, som sa snažil od začiatku komunikovať s týmito oby-
vateľmi, opakovane som zvolával spoločné stretnutia s ko-
nateľom spoločnosti Axor, s.r.o., Martinom Križkom, kde som 
sa snažil pomôcť obyvateľom rodinných domov a naliehal 
som na Martina Križka, aby uvedenú cestu dostaval. Taktiež 
považujem za potrebné uviesť, že obec podala žalobu na 
uvedenú spoločnosť predovšetkým na základe podnetov 
a v záujme uvedených obyvateľov, ktorým sa snažila aj touto 
formou pomôcť. Po podaní uvedenej žaloby však došlo k zá-
sadnému obratu, a niektorí obyvatelia časti Majer začali, už 
vám určite známym spôsobom, opakovane atakovať obec, 
a predovšetkým mňa, ako starostu obce. Združili sa do ob-
čianskeho združenia Adamovské Kochanovce, o.z., ktorého 
zakladateľom je práve Martin Križko. Toto ich konanie spočí-
vajúce v podávaní trestných oznámení, podaní, sťažností 
a priam až šikanóznych žiadostí o poskytnutie informácií 
v zmysle zákona o slobodnom prístupe k informáciám do-
spelo do takého štádia, že obecný úrad celé dni riešil len 
ich šikanózne oznámenia a žiadosti. Aktivity Bc. Martina 
Križka a odpútavanie pozornosti iným smerom ma  čoraz 
viac utvrdzujú o opodstatnenosti daného problému. Budem 
sa aj naďalej snažiť šetriť peniaze našich daňových poplat-
níkov od rizika opravy danej komunikácie z rozpočtu obce. 
Nakoľko súdne konanie nie je ukončené, považoval som 
však za potrebné o vzniknutej priebežnej situácii informovať 
aj vás, občanov obce. Som presvedčený, že sociálne siete 
určite nie sú priestorom, kde by sa mali riešiť a komentovať 
sťažnosti, prípadne súdne konania. Nehovoriac o tom, že 
facebookovú stránku pod názvom Adamovské Kochanovce 
nespravuje samotná obec. Všetko toto opísané konanie do-
spelo až na pôdu obecného zastupiteľstva, pričom niektorí 

poslanci už z dôvodu vzniknutej situácie boli znechu-
tení a poriadne otrávení zo správania členov občianskeho 
združenia Adamovské Kochanovce, o.z. a radšej sa vzdali 
mandátov. Aprílové zasadnutie obecného zastupiteľstva 
som musel v zmysle čl. 6 bodu 4 Rokovacieho poriadku 
OcZ Adamovské Kochanovce zvolať opätovne v lehote 14 
dní na 3.5.2021 s cieľom zabezpečiť chod obce a realizá-
ciu pripravených projektov. Informoval som prítomných po-
slancov Ing. Máriu Pavlíkovú, JUDr. Renátu Jánsku a Jána 
Vida o vzdaní sa mandátov poslancov Ing. Martina Tomku 
a Vladimíra Dvořáka. Poslanec Juraj Švikruha a poslanec 
Martin Čičo sa zasadnutia opätovne nezúčastnili. Nakoľko 
z dôvodu neúčasti poslancov nebolo zastupiteľstvo uzná-
šaniaschopné, nemohol byť prerokovaný bod zameraný na 
projekt „Vytvorenie garáže a šatní pre DHZ Adamovské 
Kochanovce“, s ktorým súvisí aj komplexná rekonštrukcia 
priestorov materskej školy Adamovské Kochanovce, pláno-
vaná na obdobie letných prázdnin. Zo strany obce sme boli 
na realizáciu projektu komplexne pripravení, no bez schvá-
lenia úpravy rozpočtu obce poslancami OcZ nebudeme 
môcť daný projekt zrealizovať, resp. budeme nútení projekt 
realizovať počas školského roka, čo môže skomplikovať si-
tuáciu rodičom detí navštevujúcich našu materskú školu. Na 
júnovom zasadnutí OcZ bol Bc. Martin Križko menovaný za 
poslanca OcZ. Na voľné miesto budú v našej obci vyhlásené 
doplňujúce voľby. Termín doplňujúcich volieb bol vyhlásený 
na 23. októbra 2021.  

Touto cestou by som chcel poďakovať za dobrovoľnícku čin-
nosť Nohejbalovému združeniu Adamovské Kochanovce, o.z., 
ktoré v júli sponzorsky zrealizovalo prípravu podkladov a ná-
sledne aj uloženie gumovej dopadovej plochy pod detskú vežu. 
Na realizácii sa podieľali: Rastislav Križan, Daniel Križko, Ján 
Vido, Marek Martiška, Ing. Ján Drha a Ing. Michal Križan.

Samotným záverom chcem poďakovať bývalým poslan-
com Ing. Martinovi Tomkovi a Vladimírovi Dvořákovi za prácu 
poslancov OcZ. Obzvlášť by som chcel vyzdvihnúť aktívnu 
účasť Ing. Martina Tomku, ktorý sa tejto práci venoval šesť 
rokov a svojou rozhľadenosťou a vecnými návrhmi podporo-
val chod a rozvoj obce. 
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ZO SAMOSPRÁVY OBCE • Uznesenia zo zasadnutí obecného zastupiteľstva

Zo dňa 22.2.2021 
Poslanci: Vladimír Dvořák, JUDr. 
Renáta Jánska, Ing. Mária Pavlíková, 
Juraj Švikruha, Ján Vido
Ospravedlnení: Martin Čičo, Ing. Martin 
Tomka 
Neospravedlnení: 0
Uznesenie č. 1/2021 ku kontrole 
plnenia uznesení
•  OcZ zobralo na vedomie správu staros-

tu obce o kontrole plnenia uznesení.
Hlasovanie:  
za: všetci
Uznesenie č. 2/2021 k správe o fi-
nančnej situácii obce
•  OcZ zobralo na vedomie správu sta-

rostu obce o finančnej situácii obce.
Hlasovanie:  
za: všetci
Uznesenie č. 3/2021 k Správe hlav-
ného kontrolóra obce o nakladaní 
s finančnými prostriedkami obce za 
II. polrok 2020
•  OcZ zobralo na vedomie Správu 

hlavného kontrolóra obce o nakla-
daní s finančnými prostriedkami obce 
za II. polrok 2020.

Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 4/2021 k VZN č. 1/2021, 
ktorým sa mení VZN č. 3/2015 o pra-
vidlách času predaja v obchode 
a času prevádzky služieb na území 
obce Adamovské Kochanovce
•  OcZ schválilo VZN č. 1/2021, ktorým 

sa mení VZN č. 3/2015 o pravidlách 
času predaja v obchode a času pre-
vádzky služieb na území obce Ada-
movské Kochanovce.

Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 5/2021 VZN č. 2/2021, 
ktorým sa mení VZN č. 4/2015 o na-
kladaní s komunálnymi odpadmi, 
drobnými stavebnými odpadmi, bio-
logicky rozložiteľnými odpadmi a elek-
troodpadmi z domácností, ktoré 
vznikli na území obce
•  OcZ schválilo VZN č. 2/2021, ktorým 

sa mení VZN č. 4/2015 o nakladaní 
s komunálnymi odpadmi, drobný-
mi stavebnými odpadmi, biologicky 
rozložiteľnými odpadmi a elektrood-
padmi z domácností, ktoré vznikli na 
území obce.

Hlasovanie:  
za: všetci
zdržali sa: Juraj  Švikruha
Uznesenie č.  6/2021  k schváleniu 
predaja pozemkov KN-C, parcela číslo 
489/2 
•  OcZ poverilo OcÚ zverejniť zámer 

predaja pozemku KN-C, číslo 489/2, 

výmery 372 m2, druh pozemku Orná 
pôda, k. ú. Adamovské Kochanovce 
za jednotkovú cenu 15,00 €/m2, t. j. 
v sume 5580,00 €. 

 Odôvodnenie osobitného zreteľa: 
Ján Blaha je vlastníkom parciel č. 
490/1 a č. 489/1, na ktorých realizu-
je stavbu rodinného domu. Parcela 
č. 489/2 je priľahlá parcela, ktorá je 
v tesnej blízkosti, dnes bez prístupu 
a tvorí záhradu k vyššie uvedeným 
parcelám. 

Hlasovanie:  
za: všetci

Zo dňa 21.6.2021 
Poslanci: Martin Čičo, JUDr. Renáta 
Jánska, Bc. Martin Križko Ing. Mária 
Pavlíková, Juraj Švikruha,  Ján Vido
Ospravedlnení: 0
Neospravedlnení: 0
Uznesenie č. 7/2021 k vzdaniu sa 
mandátu poslanca OcZ
•  OcZ:     

a) zobralo na vedomie vzdanie sa 
mandátov poslancov OcZ Ing. 
Martina Tomku a Vladimíra    Dvo-
řáka;

b) poverilo obecný úrad požiadaním 
o vyhlásenie doplňujúcich volieb 
na pozíciu poslanca obecného za-
stupiteľstva, nakoľko na uvoľnené 
miesto nie je príslušný náhradník. 

Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 8/2021 k zloženiu po-
slaneckého sľubu náhradníkom po-
slanca OcZ
•  OcZ zobralo na vedomie zloženie 

poslaneckého sľubu náhradníka na 
poslanca OcZ Bc. Martina Križka. 

Hlasovanie:  
za: všetci
Uznesenie č. 9/2021 ku kontrole 
plnenia uznesení
•  OcZ zobralo na vedomie správu sta-

rostu obce o kontrole plnenia uzne-
sení.

Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 10/2021 k správe o fi-
nančnej situácii obce
•  OcZ zobralo na vedomie správu sta-

rostu obce o finančnej situácii obce.
Hlasovanie:  
za: všetci
Uznesenie č. 11/2021 k schváleniu 
predaj pozemku Kn-C, číslo 489/2, 
k. ú. Adamovské Kochanovce
•  OcZ schválilo predaj pozemku 

KN-C, číslo 489/2, výmery 372 m2, 
druh pozemku Orná pôda, k. ú. 
Adamovské Kochanovce za jednot-
kovú cenu 15,00 €/m2, t. j. v celkovej 

sume 5 580,00 €. 
Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 12/2021 k vysporiada-
niu dotácie JDS za rok 2020
•  OcZ schválilo vzdanie sa nároku 

na vrátenie časti dotácie z rozpočtu 
obce v roku 2020 voči JDS v sume 
578,65 €. 

Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 13/2021  k napojenie 
obce na Vážsku cyklotrasu
•  OcZ schválilo požiadavku obce 

Adamovské Kochanovce na zapra-
covanie do ÚPD Veľké Bierovce, a to 
cyklonapojenia obce na Vážsku cyk-
lotrasu vo variante kolmého napoje-
nia popri priemyselnom parku Veľké 
Bierovce na Vážsku cyklotrasu spo-
jením mimoúrovňového diaľničného 
nadjazdu.

Hlasovanie: 
Za: všetci
Uznesenie č. 14/2021 k úprave roz-
počtu rozpočtovým opatrením č. 
2/2021 
•  OcZ schválilo úpravu rozpočtu roz-

počtovým opatrením č. 2/2021.  
Hlasovanie: 
za: 0    
proti: Martin Čičo, Juraj Švikruha
zdržali sa: JUDr. Renáta Jánska, Ján 
Vido, Ing. Mária Pavlíková, Bc. Martin 
Križko
Rozpočtové opatrenie č. 2/2021 nebo-
lo schválené.
Uznesenie č. 15/2021 k projektu 
Vytvorenie garáže a šatní pre DHZ 
Adamovské Kochanovce 
•  OcZ odporučilo obecnému úradu 

zrealizovať nové verejné obstaráva-
nie k projektu Vytvorenie garáže 
a šatní pre DHZ Adamovské Kocha-
novce cez vestník.   

Hlasovanie: 
za: všetci
zdržali sa: Ján Vido
Uznesenie č. 16/2021 k plánu kont-
rol hlavného kontrolóra obce na II. 
polrok 2021
•  OcZ schválilo plán kontrol hlavného 

kontrolóra obce na II. polrok 2021.
Hlasovanie: 
za: JUDr. Renáta Jánska, Ing. Mária 
Pavlíková, Ján Vido
proti: Martin Čičo, Bc. Martin Križko, 
Juraj Švikruha
OcZ neschválilo plán kontrol na II. pol-
rok 2021.
Uznesenie č. 17/2021 k VZN č. 
3/2021 o verejnom poriadku
•  OcZ schválilo VZN č. 3/2021 o ve-
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rejnom poriadku s pripomienkou, 
ktorá bude zapracovaná. 

Hlasovanie: 
za: všetci
zdržali sa: Juraj Švikruha
Uznesenie č. 18/2021 k odpusteniu 
nájmu v súvislosti s pandémiou 
COVID-19 
•  OcZ schválilo odpustenie nájmov 

vo výške 50 % z ceny nájmov od 
1.1.2021 do 18.4.2021 bez možnos-
ti žiadať o preplatenie nájmu cez Mi-
nisterstvo hospodárstva SR pre všet-
kých 3 žiadateľov: Renáta Šávoltová 
– REJA, Igor Frňo a firma AVD.

Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 19/2021 k urbanistic-
kej štúdii NB7 – IBV Dolné políčko, 
Adamovské Kochanovce
•  OcZ zobralo na vedomie vypraco-

vanie urbanistickej štúdie pre bloky 
NZI1 a NB7 – IBV Dolné políčko, Ada-
movské Kochanovce vypracovanej 
Martinom Liptákom z apríla 2021. 

Hlasovanie: 
za: JUDr. Renáta Jánska, Ing. Mária 
Pavlíková, Ján Vido
proti: Martin Čičo, Bc. Martin Križko, 
Juraj Švikruha
zdržali sa: 0
Uznesenie č. 19/2021 nebolo schválené.
Uznesenie č. 20/2021 k správe au-
dítorky o overení účtovnej závierky 

za rok 2020
•  OcZ zobralo na vedomie  správu 

audítorky o overení účtovnej závier-
ky za rok 2020.

Hlasovanie: 
za: JUDr. Renáta Jánska, Bc. Martin 
Križko, Ing. Mária Pavlíková, Juraj 
Švikruha,  Ján Vido
proti: 0
zdržali sa: Martin Čičo
Uznesenie č. 21/2021 k správe hlav-
ného kontrolóra obce k Záverečné-
mu účtu obce za rok 2020
•  OcZ zobralo na vedomie správu 

a stanovisko hlavného kontrolóra 
obce k  Záverečnému účtu obce za 
rok 2020.

Hlasovanie: 
za: JUDr. Renáta Jánska, Ing. Mária 
Pavlíková, Juraj Švikruha,  Ján Vido
proti: Martin Čičo
zdržali sa: Bc. Martin Križko
Uznesenie č. 22/2021 k schváleniu 
Záverečného účtu obce za rok 2020 
• OcZ schválilo: 

a)  záverečný účet obce za rok 2020 
a celoročné hospodárenie obce Ada-
movské Kochanovce bez výhrad,

b)  použitie prebytku rozpočtového 
hospodárenia obce za rok 2020 
na tvorbu rezervného fondu vo 
výške 63 052,67 €. 

Hlasovanie: 
za: všetci 

proti: Martin Čičo 
zdržali sa: Bc. Martin Križko
Uznesenie č. 23/2021 k použitiu 
rezervného fondu
•  OcZ schválilo použitie rezervného 

fondu vo výške 63 052,67 € na vý-
stavbu chodníka pri ceste III/1225 
v sume 48 000,-- € a 15 052,67 € na 
výstavbu VO ku chodníku pri ceste 
III/1225.

Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 24/2021 k určenie vyra-
ďovacej a likvidačnej komisie 
•  OcZ schválilo určenie vyraďovacej 

a likvidačnej komisie.
Hlasovanie: 
za: všetci
Uznesenie č. 25/2021 o znížení 
platu starostu o 20 % 
•  OcZ schválilo návrh na zníženie 

platu starostu na základe zákona č. 
253/1994 Z. z. zákon Národnej rady 
Slovenskej republiky o právnom 
postavení a platových pomeroch 
starostov obcí a primátorov miest 
o 20 %.

Hlasovanie: 
za: Martin Čičo, Bc. Martin Križko, 
Juraj Švikruha
proti: JUDr. Renáta Jánska, Ing. Mária 
Pavlíková, Ján Vido
zdržali sa: 0
Uznesenie nebolo schválené.

Pani Marcela Bušová, za slo-
bodna Macurová, sa narodila 
13.6.1953 v Hrabovke. Tam pre-
žila detstvo a mladosť so svojimi 
troma sestrami a bratom. V ich 
rodine to piesňami a ľudovou 
kultúrou žilo. Marcela so sestra-
mi Evou a Ankou účinkovali vo 
FS Nemšovanka, neskôr spieva-
la s dychovou kapelou Strojárka 
pri ZK ROH TOS Trenčín. V tej-
to kapele vtedy hrával aj ďalší 
náš spoluobčan, Dušan Ďuriš. 

Sestrám chodila vypomáhať spevom aj do Melčickej kape-
ly. Ako zväzáčka sa zúčastňovala na rôznych speváckych 
súťažiach a festivaloch. Jeden taký festival zorganizoval 
v roku 1973 v Kochanovciach aj Vlado, jej budúci manžel. 
Či už vtedy sa medzi nimi rozhorel plamienok lásky, neviem. 
Jednako, o šesť rokov, v roku 1979, sa mladá pani Bušová 

zapísala do evidencie obyvateľstva našej obce. Do rodiny 
pribudli synovia Braňo a Martin. Marcela mala vyštudované 
gymnázium a sociálno-právnu nadstavbu v Nitre. Pracovala 
na Okresnom úrade na odbore sociálnych vecí a rodiny. Po 
Nežnej revolúcii v roku 1990 sa začala angažovať na poli 
kultúry v našej obci a ako poslankyňa OcZ po dve volebné 
obdobia (1990 – 1994, 1994 – 1998) získala najviac voleb-
ných hlasov. Starostom obce bol vtedy jej bývalý zväzácky 
kamarát Ing. Rudolf Kadlečík, ktorý poznal jej potenciál 
a akosi celkom prirodzene ju oslovil ku spolupráci pri zabez-
pečovaní osvety a kultúry v obci. 

Takto si na ňu spomína on:
„Pani Bušovú poznám ešte zo 70. rokov, keď sme ako zvä-

záci aktívne pracovali na poli kultúry. Ja som robil v Ivanov-
ciach zväzácku činnosť a ona v Hrabovke. Stretávali sme 
sa na rôznych kultúrnych podujatiach, nielen okresných 
a krajských, ale aj celoslovenských, kde ona vystupovala 
spolu so sestrami, hlavne v speve ľudových piesní. Potom 
sa vydala do Adamovských Kochanoviec za Vlada Buša 

Žila medzi nami 
Tento článok je spomienkou na vzácnu bytosť. Spomienkou na krásnu, múdru, kultivovanú dámu, osvetárku, folkloristku, 

speváčku. A, samozrejme, na manželku, mamu, babičku. Je spomienkou na priateľku, kamarátku, kolegyňu, na jednu z nás, 
ktorá predčasne opustila rady našej malej dedinskej komunity. Tento článok je spomienkou na Pani Marcelu Bušovú, o ktorej 
je potrebné napísať a vyzdvihnúť jej prínos do nášho spoločenstva, osvety a kultúry. Takto som si to predsavzala, keď som 
pripravovala poslednú rozlúčku na jej pohreb, ktorý bol vzhľadom na pandemickú situáciu na začiatku tohto roku, naozaj len 
v kruhu najbližšej rodiny. Svoje predsavzatie plním s odstupom siedmich mesiacov a dovoľte mi teda, vážení spoluobčania, 
spomínať. Spomínať mi pomáhali: Vladimír Bušo – manžel, Ing. Rudolf Kadlečík – bývalý starosta obce, speváčky z Kolovrátka 
a Vretena. Nahliadla som aj do zápisov z kroniky obce, do fotodokumentácie kultúrno-spoločenských akcií v rokoch 1990 až 
2000, lebo v tomto období bola osveta v našej obci pod jej taktovkou.
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a tu tiež pokračovala v aktívnej práci na poli kultúry. Ja som 
od apríla 1990 prešiel robiť do Adamovských Kochanoviec 
predsedu MNV, a potom starostu. Kultúra bola v tom čase 
v obci zabezpečovaná z Melčíc-Lieskového tak, že profesio-
nálna pracovníčka pracovala dva dni v týždni v našej obci. 
Neskôr si kultúru robila každá obec sama. Na túto prácu sme 
angažovali na dohodu pani Bušovú. Kultúru ovládala, vede-
la, čo ľudia chcú, vedela pracovať s mládežou, s dôchod-
cami, spolupracovala  s okolitými obcami, vedela si vytvoriť 
kolektív spolupracovníkov. Do práce zapájala celú rodinu, 
manžela, synov a tiež rodičov manžela. Pracovala za sym-
bolickú odmenu, tie odpracované hodiny sa nedali zaplatiť. 
Veď pri kultúrnych akciách je veľa práce, nielen príprava, 
organizácia, čo zabezpečovala ona, ale aj jej manžel zabez-
pečoval fotenie, video, ozvučenie, dopravu vlastným autom 
atď. Kultúrne akcie sú náročné aj na prípravu priestorov 
a ich uvedenie po akcii do pôvodného stavu. Bola ochotná 
pracovať, nikdy nepovedala, že nemá čas, nepoznala úna-
vu, chcela dokazovať to najlepšie, bola nekonfliktná, všetko 
riešila v dobrom.

Pracovala ako poslankyňa obecného zastupiteľstva, pred-
sedníčka kultúrnej komisie, spolupracovala so ZPOZ-om, 
spievala v Kolovrátku, v našej speváckej skupine Vreteno. 
Je už málo takých ľudí, ako bola pani Bušová. Pomaly sa 
vytrácajú a nemá ich kto nahradiť. Ona sa zapísala v našej 
obci veľkými písmenami.“ 

Ing. Rudolf Kadlečík, 26.7.2021  

Marcelina osvetová činnosť v našej obci teda začala ofi-
ciálne na jeseň 1990 zorganizovaním výstavy pleteného 
ošatenia a kurzom pečenia a zdobenia medovníkov, ale už 
na jar toho roku bola členkou prípravného výboru k Oslavám 
105. výročia narodenia Vladimíra Roya. Manžel Vlado, ako 
už spomínal starosta Ing. Kadlečík, zabezpečoval technické 
veci, fotenie, ozvučenie, plagáty, prípravu priestorov... on si 
na tie časy spomína takto: 

„Celá naša rodina žila obecnou kultúrou. Marcela mala 
svoje predstavy, ja som pracoval v Konštrukte, ktorá dbala 
na kultúrne vyžitie svojich zamestnancov, tak sme mali pod-
nety aj odtiaľ. Dalo sa všeličo „okukať“, zabezpečiť. Naprí-
klad, keď vyraďovali z inventáru pingpongové stoly, mohol 
som ich previezť k nám do kulturáku. Sú tam doteraz a dote-
raz sa na nich hráva.                                                               

Dovtedy robil videozáznamy p. Vaško z Melčíc. Neboli 
veľmi kvalitné, a tak starosta presadil na zastupiteľstve za-
kúpenie obecnej videokamery, zabezpečil aj kvalitnejší foto-
aparát. Keď si starší syn Braňo kúpil vlastnú videokameru, 
záznamy sme robili už len na ňu. Postupne sme z výnosov 
za diskotéky dokupovali mikrofóny, reprobedne, ozvučenie... 
Chalani boli skoro na každej akcii, alebo ich varovala bab-
ka. Pri maminých kultúrnych aktivitách dospeli, mali v mame 
veľký vzor.“

Predstavím vám postupne jednotlivé akcie, ktoré boli or-
ganizované touto invenčnou, rozhľadenou ženou. Z tých tra-
dičných to boli oslavy Dňa matiek, Dňa detí, detské karneva-
ly, Stretnutia  s Mikulášom, v spolupráci so ZPOZ-om Vítanie 
detí, Stretnutia s dôchodcami. Z pôvodne mládežníckej ak-
cie Turistiky na Ždánovú urobila obľúbenú obecnú, doplnenú 
o súťaže pre deti (s ešte obľúbenejším hľadaním cukríkov 
pod košatým dubom, so skákaním vo vreci a s preťahova-
ním lanom). Športové aktivity, tradičné veľkonočné a hodové 
zápasy medzi ženatými a slobodnými, vianočné turnaje 
v pingpongu, v dáme. Výstavy ovocia, zeleniny a kvetov bý-
vali vždy veľmi bohaté, spojené s chovateľskými výstavami. 
Vedela osloviť na spoluprácu všetky vtedajšie spoločenské 

organizácie, ktoré pôsobili v obci – záhradkárov, chovateľov, 
hasičov, Úniu žien, Jednotu SD, neskôr i Jednotu dôchod-
cov. Začala pridávať aj ekuménu, najskôr pri oslavách Cyrila 
a Metoda a v roku 1999 prvýkrát pripravila Ekumenickú spo-
mienkovú slávnosť pri príležitosti Spomienky na zosnulých.                                                                     

Dôležité v jej réžii boli aj výročia obce a výročia význam-
ných osobností:                                                     
v r. 1992 – 660. výročie 1. písomnej zmienky o obci (Bierovce)                                                                                  
v r. 1993 – 110. výr. narodenia Gustáva Šimku, 
v r. 1994 – oslavy 50. výročia SNP, 
v r. 1995 – 110. výr. narodenia Vladimíra Roya, 
v r. 2000 – 115. výr. narodenia Vladimíra Roya.                                                       

Medzitým, v roku 1996, pripravila I. malý folklórny festi-
val „Spevom k srdcu“, kde v sále nášho KD vystúpilo viac 
ako 60 účinkujúcich, v prekrásnych krojoch spievali speváci 
z Hornej Súče-Závrskej, a z Chocholnej folklórna skupina 
Kykula, speváčky z Kolovrátka, deti z našej obce, vyhrávala 
cimbalová hudba súboru Kľumok z Trenčianskych Biskupíc. 
O dva roky sa podujatie zopakovalo – na II. ročníku „Spe-
vom k srdcu“ vystúpili opäť Hornosúčania zo Závrskej, Cho-
cholania, temperamentní Selčania, harmonikár Paľo Ježík 
z Trenčianskej Turnej, speváčka Jarka Kohútová z Kubrej 
a samozrejme „skoro domáce“ ženy zo speváckej skupiny 
Kolovrátok a „celkom domáce“ deti, ktoré na vystúpenie 
pripravila sama Marcela. (Pre tých, ktorí by nepochopili ten 
titul „skoro domáce“, v tom čase bola v melčickom Kolovrát-
ku polovica speváčok z našej obce, a dušou celej skupiny, 
umeleckou vedúcou naša Pavlínka Potočková. Marcela tam 
spievala v rokoch 1994 až 2000.)                                                  

Vrcholom jej osvetovej činnosti bolo nesporne úžasné po-
dujatie regionálneho významu na jar 1999 „Žena v zrkadlení 
záujmov“, zorganizovanom v spolupráci  s miestnou organi-
záciou Únie žien Slovenska, ktorú u nás vtedy viedla ďalšia 
skvelá, rozhľadená dáma Jarka Šebáňová. Rovnako na po-
dujatí participovala aj novozaložená Jednota dôchodcov 
s milou predsedníčkou Aničkou Pavlíkovou. Kolekciu svojich 
obrazov vystavovala trenčianska výtvarníčka Izabela Bulko-
vá, komisárom výstavy bol Jozef Švikruha. 290 výšiviek 
a háčkovaných prác vystavovalo 24 žien z našej obce. Vi-
zuálny zážitok umocňoval na stretnutí prednes básní poetky 
Kataríny Hudecovej z Trenčianskych Teplíc, ktoré si moh-
li návštevníci vypočuť na besede s obidvomi umelkyňami. 
Samozrejme nechýbal ani spev v podaní žien z Kolovrátka. 
Podujatie prišli podporiť zástupcovia Trenčianskeho osveto-
vého strediska, Krajskej knižnice, koordinátorka Únie žien 
pre Trenčiansky kraj. Bolo to naozaj vydarené podujatie, 
s bohatou účasťou a veľkou odozvou v širokom okolí.

Marcela stála aj pri zrode našich obecných novín Zvesti 
Adamovských Kochanoviec v roku 1998. Bola členkou 
redakčnej rady a pravidelne prispievala do novín článkami 
z oblasti kultúry.                               

Popri tradičných podujatiach organizovala alebo sa po-
dieľala na organizovaní rôznych zájazdov, napríklad so 
záhradkármi sa išlo do Rožnova pod Radhoštěm do skan-
zenu Valašskej dediny, do Hluku na Festival moravskej dy-
chovky, do Vlčnova na Jízdu králů, na Folklórne slávnosti 
v Myjave a Terchovej, do Čičmian, do Vrátnej doliny... Do 
obce priviedla divadelníkov – ochotníkov z Bošáce, Hornej 
Stredy, Trenčianskych Stankoviec, Bernolákova, Divadiel-
ko Šarlotka, Babscénius z Martina, skupinu historického 
šermu Wagus, míma Vlada Kulíška, mažoretky. Na det-
ských karnevaloch predtancovávali malí tanečníci z ta-
nečnej školy Paškovcov, country tanečníci, DFS Radosť.                                                                                                              
Dokázala vyburcovať aj nás, domácich k divadelným aktivi-
tám, i keď len s deťmi. Rozprávku O múdrom Opekancovi 
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s deťmi nacvičila Renátka Tomková, vtedy ešte Rosíková.  
Ja som  v tom istom čase zdramatizovala a nacvičila Chro-
bákovu rodinu a neskôr úspešné divadielko O troch drakoch,           
s ktorým sme vystupovali aj po okolí. Viedla som poetický 
krúžok a poetické pásma v podaní malých recitátoriek bývali 
v každom programe ku Dňu matiek, na Cyrila a Metoda, „mi-
niplaybackshow“ zasa na karnevale. Naozaj sa s ňou dobre 
spolupracovalo. Marcela vytvorila komisiu pri MOS, ktorú 
tvorila „základňa“ Darina Kollárová, Ľubica Krecháčová, 
Viera Malíková, Jana Vidová a Miro Zaťko. Prichádzali 
a odchádzali Ľudka Šikudová, Miro Mikula, Vlado Mikuš, Re-
nátka Rosíková, Paľko Holička.

K tradičným akciám dokázala pridružiť aj nové, „neokuka-
né“. K tým určite patrila Výstava poľovníckych trofejí v spo-
lupráci s Poľovníckym združením Ždánová, Filatelistická vý-
stava, Výstava hrnčekov pána Poláka z Nového Mesta nad 
Váhom, Vianočný program spojený s výstavou vianočných 
dekorácií, Beseda s Jurom Potočkom, členom horolezeckej 
výpravy do Himalájí.

Nielen pre dôchodcov dokázala zabezpečiť starostlivosť 
pedikérky, besedy s lekármi, pre ženy cvičenia kalanetiky, 
aerobiku, kurzy varenia, háčkovania, aranžovania, zdobenia 
tort, veľkonočných vajíčok a medovníkov. Pre deti – tvorivé 
dielničky, diskotéky, kvízy, korčuľovanie na ihrisku DeD, 
súťaž v skladaní puzzle...            

Na posedenia pri dychovke, Stavanie mája, na Stretnutia 
s dôchodcami rada pozývala kapely z Hrabovky, Bošáce, 
Drietomy, Melčíc. Vždy sa mohla spoľahnúť na kamarátky 
– speváčky z Kolovrátka, ktoré tiež na ňu spomínajú len naj-
lepšie ako na vždy veselú, optimistickú, prispôsobivú, spoľah-
livú parťáčku. Tú, ktorá vedela povzbudiť, keď vystúpenie 
práve nevyšlo, veď, o čo ide? Tú, ktorá mala vždy kopec 
dobrých nápadov a energie, a koľko sa vedeli spolu na-
smiať... ej, veru, „Indaj pekné časy bývali“.   

V zápise z kroniky obce v roku 1996 sa v stati o kultúre 
uvádza: „Kultúrne aktivity boli i v tomto roku tradične bohaté, 
najmä čo do počtu a rôznorodosti. Mnohé obce v širokom 
okolí i počtom obyvateľov väčšie, nedosahujú takú aktivitu. 
Je pravdou, že nie vždy je adekvátna účasť. Všetky poduja-
tia v dôsledku nedostatočných finančných možností obec-
ného úradu boli uskutočnené iba s minimálnymi finančnými 
nákladmi.“                                                                                                                    

V polovici roku 2000 Marcela ukončila svoju osvetovú čin-
nosť v našej obci oslavou Dňa detí. Ale aj naďalej sa aktív-
ne zúčastňovala na kultúrnych podujatiach, prispievala na 
výstavy, sledovala dianie v obci, pokritizovala, keď bolo čo 
pokritizovať. Zmenila zamestnanie, začala pracovať v miest-
nom DSS, ešte predtým si stihla zvýšiť vzdelanie a pred me-
nom mohla používať titul bakalár. A popri tom s manželom 
stihli obehnúť všetky blízke aj vzdialené hudobné festivaly, 
pravidelne absolvovať pešie aj bicyklové túry, mať vždy per-
fektne upravenú záhradku, postarať sa o starnúcu mamu, 
tešiť sa z profesijných úspechov svojich synov a napokon sa 
dočkať aj krásnych štyroch vnúčat. Tie prišli s odchodom do 
dôchodku. Venovala sa im s maximálnou láskou a pozornos-
ťou, často som počula, ako im vyspevuje, aké charakteristic-
ké a pre ňu typické.

Keď som v roku 2009 prišla s nápadom založiť si domácu 
spevácku skupinu, bez váhania ma podporila. Oslovila som 
aj ďalšie speváčky a v marci 2010 sme na kurze varenia mali 
svoju premiéru. Bolo veľmi príjemné opäť spolupracovať. 
Speváčky sa poznali, mali dlhoročné skúsenosti a bohatý 
repertoár z Kolovrátka, bez problémov naviazali spevácku 
niť vo Vretene, lebo tak sme sa pomenovali. Nemali sme 
ambície spievať na súťažiach či festivaloch, stačilo nám za-
spievať si doma, ale to je už o inom. Bolo nám spolu skoro 
celých desať rokov veľmi dobre.

Jej manžel mi do podkladov k poslednej rozlúčke roztra-
seným písmom napísal: „Milovala svoju rodinu, bola jemné 
stvorenie a SILNÁ OSOBNOSŤ.“

Asi som neobsiahla všetko, čím nás obohatila a potešila 
vo svojom živote, ale verím, že si sami doplníte vy, ktorí ste 
ju poznali, čo by ešte bolo treba dopísať. A vám, ktorí ste ju 
nepoznali, som predostrela portrét výraznej osobnosti našej 
obce, ktorá, hoci nebola naša rodáčka, hlboko sa s ňou zžila 
a vysoko pozdvihla jej kultúrno-spoločenskú úroveň.

Oslabená imunitným ochorením a zákerným vírusom 
dnešnej doby odišla spievať svoje piesne na druhý breh 
v predposledný deň roku 2020. 

Česť jej pamiatke!
Jana Vidová, júl 2021    

„Nezabúdajte na kultúru a tradície svojich predkov, lebo to, čo oni odovzdali vám, 
môžete vy odovzdať druhým.

Dominik Hufnágel

„Civilizácia danej krajiny sa pozná na mužoch, jej kultúra na ženách.“
Giosue Carducci
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ZŠ s MŠ Jána sMreka Melčice-lieskové

O takmer polstoročie neskôr, v roku 1816 sa škola podľa 
dobovej kroniky nachádzala vo veľmi zlom stave, takmer 
na spadnutie. Želanie mnohých obyvateľov sa naplnilo 
a o desať rokov neskôr, v roku 1826, sa stala nová škola 
skutočnosťou. Z čoho pozostávala? Človek, ktorý by si kro-
niku dnes prečítal, by hádam ani neveril, akú dlhú cestu sme 
od týchto čias prešli. Autor kroniky opisuje priestory nasle-
dovne: „Pozostáva z veľkej učebni, z izby a kuchyni pre uči-
teľa, komory a z maštale. V Učebni boly dlhé lavice, celkom 
obyčajné a dlhé stoly. Školy bola súca prijať i cudzie deti.“

Keďže svet svoje tempo nespomaľoval, no rýchlosť zmien 
bola neustále vyššia, obyvateľov pribúdalo a vzdelanie bolo 
čoraz dôležitejšie, škola musela rásť. „Hoc stará budova 
bola dosť veľká a vystavaná bola z tvrdého materiálu, došlo 
k stavbe novej budovy okolo roku 1870 – 75.“ Neskôr pri 
budove tejto školy vybudovali pálenicu. Z kroniky sa ďalej 
dozvedáme, že v pálenici sa rozmnožilo veľa potkanov 
a tie spôsobili značné problémy i škole. Majiteľ pálenice však 
tento problém zanedbával až ho nakoniec miestni obyvatelia 
udali. Súd rozhodol, že tento človek musel vybudovať novú 
budovu školy, keďže tá pôvodná bola priveľmi poškodená. 
Kronikár nám na záver ponúka počet žiakov, ktorí školu 
v jednotlivých rokoch navštevovali. 

DÁVNE DEJINY NAšEJ ZÁKlADNEJ šKOlY 
– čO SA DOZVEDÁME ZO šKOlSKEJ KRONIKY

Podoba súčasnej Základnej školy Jána Smreka v Melčiciach-Lieskovom sa v priebehu dramatických udalostí 18.,19. 
a 20. storočia výrazne menila. Menilo sa miesto, zariadenie, učiteľský zbor, žiaci... Zo zaprášených, no o to viac cenných 
kroník, ktoré sa nachádzajú v školskom archíve, sa dozvedáme, že škola stála v Melčiciach ešte pred rokom 1768 
a právom teda patrí medzi najstaršie školy v okolí. Presné miesto, kde sa nachádzala, nie je známe, no bola vraj po-
stavená z dreva. 

1899 – 1900: 92 žiakov
1901 – 1902: 97 žiakov
1902 – 1903: 71 žiakov
1904 – 1905: 85 žiakov
1905 – 1906: 89 žiakov
1906 – 1907: 71 žiakov
1908 – 1909: 65 žiakov
1909 – 1910: 74 žiakov

1910 – 1911: 78 žiakov
1911 – 1912: 51 žiakov
1913 – 1914: 67 žiakov
1914 – 1915: 60 žiakov
1915 – 1916: 50 žiakov
1916 – 1917: 67 žiakov
1917 – 1918: 50 žiakov
1918 – 1919: 55 žiakov

Takúto podobu mala škola v rokoch 1918 – 1922. Popri ka-
tolíckej škole v Melčiciach, bola  evanjelická škola v týchto 
rokoch zriadená v Adamovských Kochanovciach. 
Po roku 1930 prešli priestory školy opäť prestavbou. Nárast 
počtu žiakov totiž znamenal, že „pre toľkých žiakov nestačila“. 

Z kroniky sa ďalej dozvedáme, že v roku 1947 bola v Mel-
čiciach zriadená štátna detská opatrovňa. Umiestnená bola 
v prenajatej budove, bolo v nej v tom čase umiestnených 31 
detí. Obyvatelia Zemianskeho Lieskového v týchto rokoch 
posielali svoje deti do školy v Kochanovciach, keďže obec 
patrila pod tento školský obvod.  Vtedajší riaditeľ školy v kro-
nike opisuje situáciu: „Podal som žiadosť o rozšírenie obvo-
du školy o obec Zemianske Lieskové, ktoré tesne susedí 
s Melčicami a deti musia dochádzať až do Kochanoviec, čo 
je pre deti po každej stránke nevýhoda.“ Po niekoľkých ne-
zhodách a nedorozumeniach sa tento krok podarilo splniť. 
Dozvedáme sa, že 29. septembra 1946 sa v Zemianskom 
Lieskovom konala slávnosť pri príležitosti novozriadenej 
štátnej meštianskej školy. „Na zriadení tejto meštianskej 
školy pracoval riaditeľ škola A. Liška takmer celý jeden rok. 
Meštianska škola umiestnená je v kaštieli Karšayovskom.“

V okolitých obciach prebiehala výučba približne po piaty 
ročník. Ďalšie vzdelávanie mali žiaci absolvovať v Trenčíne. 
V zápiskoch z roku 1945 sa dozvedáme: „Dávnejšie razila si 
cestu myšlienka zriadiť obvodnú meštiansku školu pre okolité 
obce, keďže i tohto roku dochádzalo do Trenčína vlakom 136 
detí do meštianskej školy. Jako však iskierka nádeje zasvie-
tila, tak i zhasla, keďže nebolo dosť iniciatívy, jak v učiteľstve 
tak i občania okolitých obcí nemohli sa dohodnúť.“ Myš-
lienka novšej a väčšej školy tak bola započatá. V roku 1948 
kronikár píše: „Už od minulého roku pracuje riaditeľ školy 
na tom, aby bolo prikročené k novostavbe Štátnej ľudovej 
školy. Viackrát zdôrazňoval a propagoval tak v Melčiciach 
prepotrebnú stavbu novej školy, keďže staré budovy vôbec 
ani zďaleka nevyhovujú ani najnutnejším požiadavkám ško-
ly. Prípravné práce sú už hodne ďaleko, len pozemok nie je 
ešte definitívne v rukách obce, čo je prvou podmienkou.“
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Definitívne spojenie školy v Melčiciach, Zemianskom Liesko-
vom a Adamovských Kochanovciach sa uskutočnilo v roku 
1953, „a tak bola otvorená osemročná stredná škola v Ze-
mianskom Lieskovom. 1. septembra začalo sa vyučovať už 
ako na jednej škole, spojením detí z Kochanoviec a Melčíc.“ 
Na tomto mieste kronika končí. O niekoľko rokov neskôr do-
šlo k výstavbe nových školských priestorov. 

ZO šKOlSKéHO ARCHíVU
Každý z nás si pamätá triednu knihu, či klasifikačný hárok. 

Základné školské dokumenty slúžiace na zaznamenávanie 
dochádzky žiakov, známok, prospechu ale aj miesto, na kto-
ré učitelia zapisovali žiakom poznámky. Tieto dokumenty 
tiež menili v priebehu času svoju podobu. V školskom ar-
chíve sa nám podarilo naraziť na takýto dokument, je z roku 
1908. V tomto čase bola naša krajina súčasťou Uhorskej 
ríše. Takzvané Apponyiho zákony v týchto rokoch nariaďo-
vali výučbu a používanie maďarského jazyka. Slovenčine 
sa mala venovať iba jedna hodina týždenne a vyučovanie 
malo inak prebiehať v maďarčine. Tá sa stala úradným jazy-
kom vo všetkých sférach. Školský dokument na obrázku bol 
pôvodne zapečatený. 

V archíve sme našli i historický rozvrh triedy písaný v ma-
ďarčine. Rovnako pochádza z roku 1908. Žiaci v tomto ob-
dobí sa učili aj v sobotu a tak o voľnom víkende mohli iba 
snívať. Vedeli by si takúto výučbu predstaviť i dnešní žiaci?

Presuňme sa teraz o niekoľko desaťročí dopredu. Dištančné vyučovanie. Žiaci a učitelia sa pod vplyvom okolností spájajú 
cez internet. Tabuľu nahrádza zdieľaná obrazovka, prítomnosť na vyučovaní zabezpečuje počítač alebo mobilný telefón. Viete 
si predstaviť podobný scenár v minulosti? Ako by sa žiaci učili ak by nemohli ísť do školy pre podobnú príčinu ako dnes? Vý-
klad učiva, osvojovanie vedomostí a zručností, počítanie príkladov, nácvik správneho písania a čítania – to všetko by museli 
zabezpečovať výlučne rodičia. V opačnom prípade by sa žiaci neučili. V kronike nachádzame záznam z roku 1946:

„Koncom mája vyskytly sa na škole vo väčšom rozsahu osýpky a preto Okresný národný výbor v Trenčíne výmerom zo dňa 
28. mája 1946 zatvoril školu na dobu 12 dní, t. j. od 28. mája do 8. júna 1946.“

Ak by škola dokázala svoje spomienky pretaviť do slov, 
určite by to bol prinajmenšom veľmi obsiahly monológ. 
O svojich spomienkach a dojmoch by dokázala rozprávať 
celé dni, hádam aj týždne. Koľko ľudí prešlo jej bránami? 
Koľko smiechu sa ozývalo za jej múrmi? Koľko priateľstiev 
vďačí za svoj vznik práve nej? Žiaľ, škola ľudskú reč neovlá-
da. Namiesto toho pokorne stojí na svojom mieste a svoje 
brány prívetivo otvára žiakom – starým i novým – už presne 

šesťdesiat rokov. Práve žiaci ju napĺňajú životom a sú ústami 
školy. Práve oni tlmočia to, čo nám škola chce povedať – že 
je bezpečným útočiskom, prístavom a druhým domovom ce-
lých generácií obyvateľov našej obce, súčasných, minulých 
a azda aj budúcich. Každý sa pamätá na tie okamihy, keď 
prišiel zo školy domov a rozprával sa s rodičmi o tom, čo 
sa v škole dialo, čo urobili jeho spolužiaci, ako sa mu dari-
lo pri odpovedi, čo sa v škole bude diať... Ľudia si v istých 

NAšA JUBIlANtKA 
ZÁKlADNÁ šKOlA S MAtERSKOU šKOlOU JÁNA SMREKA

V školskom roku 2020/2021 oslavuje Základná škola s materskou školou Jána Smreka v Melčiciach-Lieskovom 
okrúhle životné jubileum. Ak človek dosiahne vek šesťdesiat rokov, akosi prirodzene sa obracia späť, pátra po tom, 
čo sa v jeho živote odohralo a analyzuje takmer všetky kroky, ktoré mu umožnili dostať sa práve na miesto, na ktorom 
sa nachádza. Spomína si na všetkých ľudí a priateľov, ktorí mu podali ruku, pomohli mu stáť na vlastných nohách 
a verili jeho schopnostiam.
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momentoch ani neuvedomujú, ako veľmi nás toto prostredie 
ovplyvňuje. Ako podnecuje vznik nových myšlienok a obru-
suje ostré hrany na uhladené oblé krivky. Pôsobí na celé 
generácie, mení ich charakter, rozvíja ich schopnosti. Inten-
zitu jej vplyvu si uvedomuje až vtedy, keď sa zameriame na 
dlhšie časové obdobie a uvedomíme si, ako a v čom sa od 
seba jednotlivé generácie odlišujú. Samozrejme, základná 
škola nám poskytuje množstvo praktických zručností a pri-
náša nám kvantum vedomostí, na ktorých môžeme ďalej 
stavať a budovať základy. Najdôležitejšou úlohou školy by 
však malo byť to, aby bola „dielňou ľudskosti“, v zmysle slov 
Jána Amosa Komenského. Verím, že naša škola túto myšlien-
ku napĺňa a poskytuje svojim žiakom prostredie, v ktorom 
sa môžu zdokonaľovať, cítiť sa bezpečne, nachádzať nové 
impulzy a realizovať svoje záujmy. 

Ako však naša základná škola vyrastala? Z historických 
dokumentov sa dozvedáme, že prvá písomná zmienka sa 
datuje približne okolo roku 1768. Na konci dvadsiatych ro-
kov devätnásteho storočia sa uskutočnila jej prestavba. 
Svoje brány mala otvorené aj počas nesmierne náročných 
rokov druhej svetovej vojny a napĺňala myšlienky humaniz-
mu, upevňovala túžbu po konci tohto obludného obdobia. 
V septembri roku 1960 bola postavená nová budova školy – 
tá, v ktorej sa vyučuje dodnes. V roku 1975 bola postavená 
i športová hala. O pár desaťročí neskôr, v roku 2011, prešla 
škola kompletnou rekonštrukciou. 

Spôsob výučby sa v priebehu desaťročí zmenil tiež. Žiaci 
v súčasnosti využívajú interaktívne tabule, moderne vyba-
venú učebňu informatiky či jazykové laboratórium. Učitelia 
sa snažia podnecovať rozvoj žiakov kreatívnymi a tvorivými 
úlohami. Úspešnosť školy sa odzrkadľuje aj v množstve žia-
kov, ktorí sa každoročne umiestňujú na popredných prieč-
kach v rôznych súťažiach, olympiádach a na rôznych špor-

tových či kultúrnych podujatiach. Žiaci a učitelia každoročne 
pripravujú rôzne kultúrne programy pri príležitosti Dňa ma-
tiek a svoje stabilné miesto má v ich repertoári aj Vianočná 
akadémia. Tradíciou je aj organizovanie Dňa jablka. 

Čo od školy očakávame? Aká chceme, aby bola? Určite 
by nemala zabúdať na minulosť, na naše korene. Nemala by 
stagnovať, prešľapovať na mieste a obávať sa toho, čo pri-
nesie doba. Myslím, že minulosť si škola ctí a plynule nadvä-
zuje na to, čo bolo dobré a čo je potrebné. Aktívne prijíma 
výzvy, modernizuje sa a ponúka žiakom dostatok priestoru 
na to, aby napredovali. Ponúka moderné technológie vo 
výučbe a prístup, ktorý podnecuje tvorivosť. Žiaci si môžu 
vybrať z veľkého množstva záujmových útvarov a dokonca 
sa môžu aj zapojiť do medzinárodného programu Erazmus, 
v ktorom s nami spolupracujú školy z Poľska, Rumunska, 
Turecka a Portugalska. 

Myšlienka, že človek takéto jubileum neoslávi, nestretne 
sa so svojimi blízkymi, priateľmi, je azda trochu smutná 
a zvláštna. O to smutnejšie vyznieva fakt, že aj naša škola 
oslavuje svoje výročie v podobnom duchu. Je takmer prázd-
na, bez žiakov, ktorí by jej vdýchli život a radosť. Spoza jej 
múrov sa neozýva veselý smiech a  vrava. Učitelia a žiaci sa 
stretávajú iba virtuálne. Všetci však dúfame, že táto situácia 
sa čoskoro zmení a všetko sa vráti na svoje pôvodné miesto 
rovnako ako predtým. Ak sa náhodou ocitnete v blízkosti na-
šej základnej školy a spomeniete si na tieto riadky, spomaľ-
te. Stačí iba na drobný okamih. Spomeňte si na všetko, čo 
vám škola dala, poskytla... Povedzte jej, čo jej od srdca že-
láte  k jej tohtoročnému guľatému výročiu. Určite ju to poteší. 
Aj ona by určite veľmi rada poďakovala všetkým rodičom, 
učiteľom, priateľom a žiakom, ktorí tvorili a neustále tvoria 
jej dejiny. 

R. V.

Materská  škola  lienkovo

Napriek ťažkému obdobiu pre COVID-19 sme sa v mater-
skej škole zapojili do projektov vyhlásených Ministerstvom 
školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky 
s Raiffeisen bankou.
Projekt Ministerstva školstva vedy, výskumu a športu 
Slovenskej republiky: „Múdre hranie“ bol vyhlásený pre 
všetky materské školy na Slovensku. 

Materská škola (ďalej len MŠ) reagovala na výzvu MŠVVaŠ 
SR podaním projektu školy. Na základe vyhodnotenia našej 
žiadosti a cieľov projektu sme získali finančné prostriedky 
v celkovej výške 500 € na podporu zlepšenia vybavenosti 
škôl v oblasti detských kníh a didaktických pomôcok. MŠ za 
poskytnuté finančné prostriedky nakúpila knihy a encyklopé-
die pre deti vo veku od 3 do 6 rokov k rôznym aktivitám:
► zameraným na  technické vzdelávanie – deti sa obozná-

mia s remeslom kováčstva a zlatníctva, 
► zameraným na tkáčstvo – deti sa naučia základom tkáč-

stva na krosnách a výrobe látok a kobercov,
► zameraným na hrnčiarstvo – deti sa naučia technikám 

práce s hrnčiarskými nástrojmi a hlinou, technikou výro-
by hrnčiarských výrobkov,

► zameraným na  rozvíjanie myslenia, kreativity, predstavi-
vosti a pamäti detí.

Za poskytnuté finančné prostriedky škola nakúpila pre deti 
knihy vo vekovej kategórii 3-6 rokov – Ako postaviť auto, Ako 
postaviť motorku, Tkanie na ručných krosnách, Slovenský 
detský rok a Pojmové mapy pre deti. Zakúpením náradia 
a strojov zameraných na technické vzdelávanie s cieľom 
priblížiť deťom tradičné remeslá. Deti majú možnosť sa 
naučiť tieto techniky z tradičných remesiel v spolupráci so 
starými rodičmi v rámci spoločného stretnutia „Remeslo má 
zlaté ruky“. Deti prostredníctvom hier a činností s nástrojmi 
si rozvíjajú matematické, jazykové a prírodovedné kompe-
tencie potrebné k bádateľským  aktivitám. Veľkou mierou si 
nimi rozvíjajú sociálne vzťahy. 

Toto stretnutie Jednoty dôchodcov v Adamovských Ko-
chanovciach s nami sa nám zatiaľ nepodarilo zrealizovať 
v dôsledku epidemiologickej situácie a rozhodnutiam 
RÚVZ pre školstvo nerealizovať akcie počas školského roka 
s verejnosťu. Veríme však, že sa takejto akcie všetci zúčast-
níme vo veľkom počte až to bude možné a zažijeme krásny 
čas strávený spoločne so starkými našej obce a niečo nové 
sa budeme môcť od nich naučiť. Tešíme sa. 

čO NOVé V lIENKOVE 
Čas plynie bez nášho pričinenia, či sa nám to páči alebo nie, či nám to vyhovuje alebo nie. Plynutím času uplynul aj nám 

v Lienkove školský rok 2020-2021 a čaká nás nový s novými zážitkami, akciami a stretnutiami s ľuďmi. Kým však začne nový 
školský rok, poobzrieme sa za tým uplynulým, ktorý bol zaujímavý a aj náročný pre nás všetkých.
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Projekt Raiffeisen banky – bol zameraný na získanie 
finančnej výhry 500 € pre školu a možnosť získať pre všetky 
deti Ralfov. Napriek skutočnosti, že sme finančnú sumu pre 
školu nezískali, podarilo sa nám získať 100 ks balónov, pa-
pier na kreslenie a 3 balenia kried na kreslenie. Všetky veci 
nás potešili a už sme ich aj použili a zahrali sme si kresliacu 
súťaž na chodníku v materskej škole. Deti za súťaž získali 
balóniky a odmeny.
Projekt Raiffeisen banky – Spolu sa nám žije lepšie – 
vyhodnotenie. Z dôvodu COVID-19 sme ukončili tento pro-
jekt až v júni, nakoľko boli problémy s dodaním nakúpených 
veľkých krosien pre tkanie deťmi. Projekt bol zameraný na 
rozvoj spolupráce dôchodcov v obci a detí v LIENKOVE. 
Veríme, že čas ubehne ako voda a nám sa podarí stretnúť 
s dôchodcami a zrealizovať spoločné stretnutie zamerané 
na tradičné remeslá.

Napriek COVIDU-19 sme v škole zrealizovali pre deti 
niekoľko akcií, z ktorých sme sa tešili:
► Spoločné dopoludnie strávené s dravcami odchova-

nými sokoliarmi Falconarii. Deti poznávali dravce  
a starostlivosť o ne v zajatí. Ujo sokoliar Janko Pacek 
a teta Veronika každoročne učia deti poznať život drav-
cov, spôsob ich lovu vo voľnej prírode, ako i rýchlosť letu, 
ich stavbu tela, veľkosť tela a váhu, jemnosť peria a dô-
vod používania čiapočky pre dravce. Aktivitou sme plnili 
úlohy environmentálnej výchovy. Vedomosti o prírode 
a lásku k nej si upevňovali prostredníctvom našich teraz 
už kamarátov sokoliarov FALCONARII. Ďakujeme soko-
liarom, ktorí k nám chodia už 10 rokov dvakrát do roka.

► Celoročný projekt Zdravý narodeninový deň plne-
ním Národneho programu  prevencie a predchádzania 
obezite, kde sa deti  učia konzumovať čerstvé ovocie 
a spoločne osláviť s kamarátom jeho sviatok. Deti si tak 
navzájom zaželajú a zaspievajú piesne. Rodičia nám 
k oslavám pripravia zdravú ovocnú hostinu za čo im vše-
kým patrí nesmierna vďaka za spoluprácu.

► Rozhlasovú gratuláciu ku dňu dôchodcov – Mesiac 
úcty k starším. Pani učiteľky zložili spoločne s deťmi na-
šim starkým báseň a zarecitivali im ju v rozhlase.

► Vianočná taška lásky – ani v tomto vianočnom čase 
sme nezabudli na našich starkých v obci a 33 dôchod-
com sme pripravili darček plný prekvapení  – Vianočnú 
tašku s darčekmi. Ďakujeme sponzorom, rodičom a pani 
učiteľkám za ich obetavosť a pomoc pri zabezpečovaní 
prekvapení do tašiek. Bez vás všetkých by táto krásna 
aktivita nebola.

► Vianočné pozdravy pre všetkých občanov obce – tak 
ako každý rok i tento sme pripravili a rozdali do každej 
domácnosti vianočný pozdrav pre potešenie duše a sr-
diečka. Všetky pozdravy rozniesli v obci deti s pani uči-
teľkami.

► Svetielková slávnosť – súťaž o najkrajšieho svetlono-
sa. Deti vyrábali svetlonosov doma s rodičmi a následne 
ich priniesli do školy. Spoločne svetlonosov ohodnotili 
a za odmenu dostali medaily a sladkosť. Ďakujeme rodi-
čom za spoluprácu pri akcii.

► Kultúrny program pre MIKUlÁšA – odovzdanie balíč-
kov deťom. Napriek tomu, že Mikuláš do školy neprišiel 
tak ako tradične. Balíčky pre deti boli pripravené. V tom-
to roku dostali deti dva balíčky. Tradične boli balíčky pre 
deti zohnané sponzorsky.

► Vianočné koledovanie – napriek tomu, že sme s deť-
mi mali pripravené koledovanie k Vianociam pre rodičov 
a rodinných príslušníkov, COVID-19 nám nedovolil túto 

akciu zrealizovať. Uvidíme, či sa nám to podarí v tomto 
roku.

► Vianočná besiedka – tentokrát sme mali besiedku bez 
rodičov. Spoločne sme si zaspievali a zakoledovali. Deti 
našli pod stromčekmi v každej triede hračky pre poteše-
nie detskej duše.

► Ochrana planéty Zem realizáciou zberu elektroodpa-
du a elektrobatérií a tonerov. Celá komunita materskej 
školy je zapojená do projektu. Materská škola získavala 
body a za ne si v internetovom obchode môže vybrať 
rôzny výtvarný materiál a didaktické pomôcky.

► Zber odpadu v hlbokej ceste v obci Adamovské Ko-
chanovce – deti sa zapojili do ochrany obce zberom 
a triedením odpadu. Deti ako lekári liečili našu obec zbe-
rom odpadkov za prísneho dodržania hygieny a bezpeč-
nosti. Na ruky si dali gumové rukavice, vzali plastové vre-
cia a vytriedili kovy, sklo, plasty, odevy a papier. Za dve 
hodiny čistenia vyzberali a vytriedili plnú káru odpadu. 
Za odmenu si do materskej školy objednali zmrzlinárske 
auto a každý si kúpil zmrzlinu, na ktorú mal chuť. Zmrz-
linu im kúpilo OZ RZ pri MŠ AK. Ďakujeme deťom za ich 
usilovnosť a poslušnosť pri tejto činnosti.

► Depistáž predškolskej zrelosti detí – pred vstupom do 
prvého ročníka. Následné konzultácie s rodičmi podľa 
potreby o odovzdaných správach z testovania predško-
lákov.

► Karnevalové šantenie – aktivita smerovala k upevňo-
vaniu kamarátskych vzťahov a pocitu spolupatričnosti. 
Zúčastňovaním sa  na spoločnej aktivite a na jej prípra-
ve mali deti pocit dôležitosti a mali možnosť realizovať 
vlastné nápady. Rozvíjanie fantázie spoločne s rodičmi 
pri príprave karnevalovej masky a pri vyhodnocovaní  
všetkých masiek. Deti mali možnosť sebahodnotenia 
a hodnotenia kamaráta. Ďakujeme rodičom za prípravu 
masiek. Deti za masky dostali vecné odmeny a sladkosti.

► Básničkovo – súťaž v recitovaní básní – deti súťažli 
v recitácii básní pred veľkou porotou, ktorá neúprosne 
bodovala a vyhodnocovala umiestnenie súťažiacich po 
sčítaní bodov. Porotou boli deti. Navzájom si prideľovali 
body na veľký plagát potom ich spočítali a vyhodnotili 
podľa počtu získaných bodov. Nakoniec porota ohodnoti-
la súťažiacich za pomoci pani učiteliek a rozdala odmeny 
a diplomy.

► Projekt Zdravie z Lienkova – Zdravá chôdza – v uplynu-
lých rokoch sme zrealizovali v spolupráci s fyzioterapeu-
tom cvičenie detí zamerané na zdravú chôdzu. V pro-
jekte sme pokračovali cvičením na cvičiacich zostavách 
zamerané na upevňovanie rovnováhy, klenby chodidiel 
a správnej chdze. Cvičiace zostavy nám zakúpilo Ob-
čianske združenie Rodičovské združenie pri Materskej 
škole Adamovské Kochanovce.
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► Divadelné predstavenie Mama, oco a ja – predstave-
nie pre deti zamerané na rodinnú výchovu a správanie 
sa detí v rodine. Deti poznávali, ako sa majú správať 
k rodičom a súrodencom v rodine.

► Dopravná súťaž – so 112-kou, 155-kou a 150-kou. Deti 
si do materskej školy priniesli svoje dopravné prostriedky 
– bicykle, odrážadlá a kolobežky a prilby. Súťažili na nie-
koľkých stanovištiach. Museli preukázať svoju pozornosť 
a obratnosť preliezaním cez lasery, vedomosti preukázali 
na stanovištiach pri stretnutí s policajtkou Jankou, ktorej 
museli odpovedať na otázky: Aké telefónne čísla majú 
naše záchranné zložky? Polícia? Záchranári? Hasiči? 
Museli predviesť, ako by telefonovali a čo by povedali do 
telefónu v prípade ohrazenia zdravia ľudí. Pani záchra-
nárke Ivanke ukazovali, ako by ošetrili rany kamarátovi 
a sebe, keby sa im stal úraz. Hasičke Dianke preukázali 
hasičské zručnosti v prípade požiaru. Predviedli svoje 
znalosti o technickom stave svojich dopravných prostried-
kov, jazdu zručnosti po určenej trase a správnu  jazdu 
na dopravných prostriedkoch podľa dopravných značiek. 
Vyhodnotenie súťaže detí urobila policajtka Janka. Deti 
získali za absolvovanie súťaže preukaz cyklistu, medailu, 
rozvrh hodín od bezpečnostných zložiek 112, maľovanku 
o bicykloch a sladkosti s džusíkom.

► športové dopoludnie – 1. jún MDD – aktivita bola za-
meraná na riešenie logických úloh, 
úlohy na zručnosť a pohotovosť detí. 
Deti v súťažiach kŕmili hada, váži-
li gombíky na prevažovacej váhe, 
hľadali písmená do písmenkovej 
hádanky svetadiely sveta, prenášali 
s kamarátmi lopty na rukách, vyrá-
bali lietadlá z papiera, natáčali šišky 
na špagátik. Za súťaže deti získali 
medalily. Záver dňa sme si spestrili 
spaním s héliovými balónikmi, ktoré 
sponzorovalo Občianske združenie 
Adamovské Kochanovce, za čo veľ-
mi ďakujeme – deti mali veľkú radosť 
zo spania s balónikmi.

► Rozlúčka s predškolákmi – Oslava v šmolkosadoch 
– oblečením sa detí do oblečenia šmolkov a lienok sme 
sa pripravili na oslavu v Šmolkosadoch. Nechýbal ani 
Gargamel s kocúrom Azraelom a tatko Šmolko. Záhrada 
materskej školy sa premenila na Šmolkosady. Domčeky 
Šmolkov so Šmolinkami a balóny tatka Šmolka po ce-
lom školskom dvore čakali na kamarátov.  Pri vchode do 
materskej školy deti ráno vítal tatko Šmolko a Šmolinka. 
Predškolákov pripravených na rozlúčku predstavila všet-
kým deťom pani riaditeľka Bc. Janka Horňáková. Pod jej 
vedením zložili sľub predškoláka, zaspievali rozlúčkovú 
pieseň, ktorú pre deti zložila pani učiteľa Mgr. Dianka Hu-
sárová. Deti dostali pamätné listy, knihy, záložky, motý-
liky a vtáčatká z keramiky a Poznávaciu maľovanku Re-
gión stredné Považie s rozvrhom hodín, pexesom erbov 
stredného Považia a hodinami. Maľovanku navrhla 
riaditeľka školy a zafinancovalo ju pre deti OZ RZ pri 
MŠ AK. Predškoláci na záver zaspievali pieseň Leto 
prišlo ku nám zasa a začala šmolkopárty. Prezlečené 
deti za Šmolkov, Šmolinky a lienky zatancovali tanec 
Jeruzalema.
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► Poznávacia výstava Chránenej krajinnej oblasti Ma-
lých Karpát – akcia sa konala pod záštitou Domova so-
ciálnych služieb Adamovské Kochanovce. V parku DSS 
boli vystavené panely s chránenými kvetmi, zvieratami 
a história Kykuly.  Deti materskej školy prispeli do výsta-
vy svojimi výtvarnými prácami pavúkov, hmyzu, motýľov 
a planéty ZEM. Okrem toho porozprávali, ako sa pričinili 
a stále sa podieľajú na ochrane prírody. Deti si z výstavy 
priniesli darčeky vyrobené klientmi DSS AK.

Vybudovali sme na školskom dvore nový drevený hrací 
domček – pre hry na domácnosť. 
Domček zakúpilo Občianske združenie Rodičovské zdru-
ženie pri Materskej škole Adamovské Kochanovce. Výko-
pové práce realizovali manželia Miškechovci a riaditeľka 
školy. Kamennú drť, netkanú textíliu a dlažbu darovala fir-
ma AXOR. Stavebné a natieracie práce realizovali manželia 
Miškechovci a riaditeľka školy Bc. Janka Horňáková. Vyba-
venie do domčeka – drevenú kuchynku zakúpila riaditeľka 
a drevený stôl a stoličky darovala rodina Kataríny Dovinovej. 
Plechovú krytinu daroval pán Kramár.

Napriek roku, ktorý bol pre organizáciu života každého 
z nás náročný, sa nám podarilo zorgaizovať množstvo krás-
ných a významných akcií pre deti.

Ďakujeme všetkým vám, priateľom Lienkova:
ďakujeme rodičom za spoluprácu, pochopenie, toleranciu 

a podporu, pri spoločnej výchove a vzdelávaní detí. Poďako-
vanie patrí i pani učiteľkám Ľubici Križanovej, Mgr. Dianke Hu-
sárovej, Katke Pilkovej i pani  kuchárke Aničke Mikulovej, kto-
rá sa s nami už v júni rozlúčila a užíva si pokojného dôchodku 
a vedúcej školskej jedálne Danke Križanovej, tete školníčke 
Ivanke Fábikovej, za ich celoročnú spoluprácu a starostlivosť 
o nás. Za to, že nám spoločne vytvárajú pokojnú atmosféru 
materskej školy a za to, že nás ľúbia. Ďakujeme spoločen-
ským organizáciám za celoročnú spoluprácu pri organizovaní 
akcií. Tešíme sa na ďalšiu spoluprácu s vami všetkými 
v novom školskom roku. Vítame v našom koletíve novú pani 
kuchárku Eriku Wallachovú a prajeme jej veľa zdravia a kopec 
krásnych chvíľ, ktoré strávi v našom kolektíve.

Ďakujeme i všetkým zamestnancom obecného úradu 
a pánovi starostovi Ing. Michalovi Križanovi. Veríme, že pre 
nás robia všetko, čo môžu a vedia.

Bc. Janka Horňáková 
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Z kultúrneho života obce
Kultúra a športové aktivity sa v roku 2021 začali odví-

jať podľa nariadení RÚVZ, vzhľadom na vývoj pandémie 
COVID-19. Tradičný ples, karneval či MDŽ sa nekonali.

V marci a apríli sme rozdávali respirátory a vitamíny 
pre našich dôchodcov s dobrovoľníkom Ing. Milanom 
Pavlíkom. 

V súlade s uznesením vlády SR z 26. apríla 2021, ktorým 
sa predlžoval núdzový stav na celom území SR do 28. mája 
2021 z dôvodu ohrozenia života a zdravia osôb v príčinnej 
súvislosti so šírením ochorenia COVID-19, aj naša obec mu-
sela pristúpiť k tradičnej akcii Stavania mája bez prítomnosti 
občanov.

Podľa platných nariadení sa ľudia nemali zhromažďovať a 
museli dodržiavať aj na verejnosti prísne opatrenia, z tohto 
dôvodu bol v našej obci 30. apríla v komornom štýle s vylú-
čením verejnosti, s minimálnym počtom ľudí, postavený Máj. 

Ale predsa len, okoloidúce mamičky ukazovali svojim de-
ťom, ako sa stavia máj, naši škôlkari s pani učiteľkami za-
spievali v pozadí Máj, máj, máj zelený..., čo nám pripomína, 
že radosť a smiech detí v tomto období je najdôležitejšia 
súčasť našich životov.

Toto podujatie bolo v minulosti ovenčené tancom – spe-
vom našich občanov a detského folklórneho súboru Vre-
tienko, ale i pálenkou a rozhovormi, a verte, aj my by sme 
boli radi, keby sa budúci rok naše obľúbené akcie konali za 
prítomnosti verejnosti.

Máj je symbol víťazstva jari nad zimou, smrti nad životom, 

opradený láskou, silou a zdravím, tradične farebne ozdobe-
nou Májkou uprostred dediny a nielen tam, ale aj pri domoch 
slobodných dievčat, ktorým ich chlapci vyjadrovali lásku.

Farebné stužky nech sú symbolom radosti zo života, 
s nádejou pokojnejších dni, naplnené zdravím, radosťou 
a Božím požehnaním. 

V máji sa každoročne konal Turistický pochod na Ždáno-
vú, ktorý sa odložil na začiatok leta. 8. mája, kedy si pripo-
míname Deň víťazstva nad fašizmom, starosta obce Ing. 
Michal Križan symbolicky položil veniec k pamätníku obetí ll. 
svetovej vojny pred obecným úradom.

Ako každoročne, tak aj tento rok sa v našej obci konal 
dňa 5. júna Medzinárodný deň detí. Síce v menšom pre-
vedení, keďže protipandemické opatrenia stále nedovolili 
naplno rozvíjať kultúrne akcie, ale o to veselšie, lebo bolo 
vidieť veľkú radosť z kreslenia a kreativity našich detičiek. 
Akcie sa zúčastnilo 28 malých Picassov a veľká vďaka patrí 
aj dvom členkám kultúrnej komisie Zuzke Barišovej a Katke 
Kuchtovej, ktorá napísala aj krátku básničku:

Zábava to bola super, všetci sme sa tešili,
do diaľky sme zaskákali aj s kriedami kreslili.

Vylúštili ťažký rébus, našli kresbu svoju,
skákali aj  tancovali pekne všetci spolu.

Ešte dobrá malinovka v občerstvení u Frňa,
potom každý vyplazoval jazyk, akej farby malinovka bola...

 Z bublifuku do neba, tisíc bublín letelo,
dobre sme sa zabávali, ani domov sa nám nechcelo...
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A básničkou sme pokračovali aj pri rozlúčke s pred-
školákmi:

 Dňa 22. júna 2021 sa konala milá malá 
predškolácka rozlúčka,

na ktorej starosta Ing. Michal Križan odovzdal 
pekné vrecúška,

detičky sa potešili a do knihy podpísali.
Zaspievali pieseň krásnu veselo,

od pani učiteľky Dianky – Hej, hej, hej lienkovo.
Ostatní sa pridali, nôtili a spievali,

bolo počuť ozvenu, na celú našu dedinu.

Predškolákom prajeme veľa úspechov v škole a ďakujeme 
pani riaditeľke Janke, pani učiteľke Ľubke, Katke a Dianke 
za obetavý prístup k deťom, boli ste ich druhými mamami. 
A nezabudnime ani na pani školníčku Ivanku, vedúcu jedál-
ne Danku a kuchárku Anku.

V sobotu 3. 7. 2021 sa konal turistický pochod na Ždá-
novú pod taktovkou predsedu kultúrnej komisie Juraja 
Švikruhu, ktorý sa po minulé roky konával 8. 5. pri príležitosti 
Dňa víťazstva nad fašizmom.

Počasie prialo turistom a aj napriek menšej účasti sa ak-
cia vydarila. Po rozložení ohňa bola opekačka, špekáčiky 
a slaninka rozvoniavali do diaľky a čapovalo sa pivko a vi-
nea. Deti si mohli zasúťažiť skákaním vo vreci, chodením 
vo vedrách, hádzaním loptičiek na kôš a kopaním lopty. Za 
odmenu ich čakala sladká odmena. 

Po krásnom dni sa poupratovalo a spokojní účastníci sa 
pobrali domov. Dúfame, že budúci rok príde viac milovníkov 
turistiky a prírody, budeme sa tešiť.

S. L.
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AdAmovské grófky
Nedá mi, aby som v čase, keď zabúdame na to, čo bolo, na vývoj v obci, na viac či menej slávnych rodákov 

a osôb, ktoré pre obec niečo znamenali nepripomenula dve ženy, ktoré aj v kronikách a spomienkach ostali pre 
obec živé. Napriek tomu, že už nie sú medzi nami, ich nehnuteľnosti nám tu ostali a slúžia širokej verejnosti 
a občanom.

Pani SYBIllE COMtESSE DE SIZZO-NORIS, narodila sa v roku 1863, zomiera v Adamovciach v roku 1917. Bola 
prvou manželkou grófa Christoph Peter Joseph Sizzo von Noris – zapísaný do Gothaiského genealogického 
zápisníka grófskych rodín.

Druhá manželka pani MARGUERItE COMtESSE DE SIZZO-NORISS, ktorú si ešte viacerí spoluobčania pamätajú, 
sa narodila v roku 1889 a zomiera v Adamovciach vo svojom kaštieli v roku 1977.

Obidve tieto dámy sú pochované za Katolíckym kostolom sv. Petra Pavla v miestnej časti Kochanovce. Ich hrob 
je neopatrený, neošetrený, len sporadicky v jarnom a jesennom období pohrabané lístie.

Dávam do pozornosti Obecnému úradu a poslancom v obci Adamovské Kochanovce, aby sa v roku 100. a 40. 
výročia úmrtia týchto dám našli finančné prostriedky na úpravu ich hrobu.

Pripomínam to preto, že noví obyvatelia obce vôbec nevedia, že nejaký park a nejaký kaštieľ sa tu v ich bezpro-
strednej blízkosti nachádza a ani ho nevyužívajú na prechádzky.

Ing. Emília Kontrová 

tEStOVANIE COVID-19 - štAtIStIKA
EVIDENCIA tEStOVANýCH ADAMOVSKé KOCHANOVCE

ROK 2021

Dátum Počet
testovaných

Počet 
pozitívnych

Počet 
pozitívnych

AK
23.1. 412 2 2
6.2. 750 6 3

21.2. 559 6 5
7.3. 601 3 1

21.3. 544 2 0
3.4. 312 3 0

18.4. 616 1 1
2.5. 469 0 0

Spolu 4 564 23 12

POčEt OCHORENí NA COVID-19 
V ADAMOVSKýCH KOCHANOVCIACH

Rok Ženy Muži Spolu
2020 37 51 88

z toho úmrtia 1 2 3
2021 49 44 93

z toho úmrtia 0 1 1

SčítANIE OBYVAtEľOV ADAMOVSKé KOCHANOVCE
Doba sčítania obyvateľov trvala od 15. 2. 2021 do 31. 3. 2021. Tých, ktorí sa v tomto 

čase nesčítali, dosčítala asistentka sčítania Emília Križková z obecného úradu. 
Počet dosčítaných obyvateľov našej obce bol 39 a celkový počet sčítaných obyva-

teľov Adamovské Kochanovce bol 878.
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Spoločenská rubrika
JUBIlANtI

Len život, ktorý žijeme
pre ostatných,

stojí za to
a vek nič nemení 

na nevyčerpateľnom eláne
a dobrosrdečnosti.

70-roční
Emília Kuchtová 
Věra Láslopová 

Božena Pavlíková 

75-roční
Pavol Mikuša 

Ján Šeban 
Štefan Potoček 

Jarmila Zongorová 
Viola Múdra 

80-roční
Eva Starostová 

90-ročná
Oľga Pavlíková 

MANŽElStVO UZAVRElI
Je veľa lások na svete,

každá však je iná... 
Tá vaša nech je najkrajšia, 

vždy úprimná a verná!

Dominika Stachová a Ľubomír Ďurovec
Peter Staňák a Lucia Blažinská

NARODIlI SA
Nesmelým bozkom začína rozprávka,
Končí sa úsmevom malého dieťatka.

To nie je rozprávka, 
to je už život sám,

Nech veľa šťastia prinesie i vám.

     Patrik Žmuráň

  Matúš Božek

  Jakub Bachár

          Emília Mikulincová

      Nina Korienková

OPUStIlI NÁS
  Čas ubieha a nevráti,

čo vzal. Len láska,
úcta a spomienky

v srdciach zostávajú.

Počet obyvateľov obce prihlásených na trvalý pobyt k 31. 7. 2021: 
873 obyvateľov, žien 427, mužov 446.

PRIHlÁSIlI SA NA tRVAlý POBYt:  15 občania

† †

ODHlÁSIlI SA Z tRVAléHO POBYtU:  16 občania

Dušan Fábik          vo veku 56 rokov
Jaroslav Kopunec        vo veku 88 rokov
Alexander Pomšár       vo veku 81 rokov
Ružena Pastierovičová vo veku 87 rokov
Linda Globanová          vo veku 42 rokov
Jaroslav Fabian            vo veku 75 rokov
Peter Marenčák            vo veku 89 rokov
Oľga Srnánková           vo veku 90 rokov
Jozef Ševčík                 vo veku 64 rokov
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